
Kommunen har fået lavet en affaldsanalyse, hvor to etageboligområder og to haveboligområder fik 
gennemgået deres restaffald. Resultatet fra denne undersøgelse viste, at vi er blevet bedre til at sortere 
affald i haveboligområderne og dårligere i etageboligområderne. Resultaterne fra disse fire boligområder 
kan selvfølgelig ikke helt generaliseres til at vise et fuldstændigt billede af, hvordan vi sortere affald i 
Albertslund, men det giver alligevel et praj om, hvordan det ser ud med sorteringen.

Den gode historie
For at starte med 
det positive, så 
kom der 38 % 
mindre affald i 
restaffaldet i 
haveboligerne i 
forhold til 2021. 
I 2022 fik alle 
haveboliger også 
en papcontainer, 
og derfor er 
mængden af pap 
i restaffaldet 
mere end 
halveret i forhold 
til 2021.

I 2022 blev det 
også muligt at 
sortere mad og 
drikkekartoner 
til 
genanvendelse. 
Det kan også ses på mængden af kartoner i restaffaldet, der fra 2021 til 2023 er faldet med over 80 %. 
Derudover er der også et fald i papir, plast, glas og metalmængderne. For papirs vedkommende var der 
overhovedet ikke noget i restaffaldet, hvilket er ret imponerende.

Mht. madaffald er mængderne næsten halveret, men der er stadig et stort potentiale for bedre sortering, 
for ikke mindre end en fjerdedel, af alt det der kommer i restaffaldet, er stadig madaffald.

Den dårlige historie
I modsætning til haveboligerne er der i etageboligerne blevet smidt langt mere affald per husstand til 
restaffald end tidligere. Hele 35 % mere restaffald end i 2021. Det er især madaffald, papir, metal og pap, 
der er blevet mere af i restaffaldet. I forvejen smed etageboligerne mere til restaffald end haveboligerne, 
og i 2023 røg der hele tre gange så meget til rest som i haveboligerne.

Konklusionen på undersøgelsen er, at der er et kæmpe potentiale for bedre affaldssortering, både i 
haveboligerne, men især i etageboligerne. Det er super ærgerligt, når boligområderne nu har investeret i 
nogle gode affaldssystemer, at de ikke bliver brugt bedre. Det er penge ud af vinduet samtidig med, at vi 
som samfund går glip af en masse ressourcer, som bliver brændt i stedet for genanvendt. Sammen med 
boligområderne og kommunen håber vi at kunne få gjort noget ved.

Sådan står det til med sorteringen af affald i Albertslund


